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BILERA-AKTA 

 
 

ZEHAZTASUNAK 

Gaia edo arloa:      ESKOLA KIROLEKO LURRALDE KONTSEILUA 

Tokia:   ON LINE (JI TSI) 

Eguna: 2022-01-12 Ordua:   19:00 

 
KONEKTUTAKOAK 

Izen-abizenak Kargua 
Aitziber Murua bai Udala 

Pablo Murias bai Udala 

Rosa Lasagabaster bai Udala 

Antxon Alberdi bai Udala 

Alex Astigarraga bai Udala 

Iker Lizarribar (Judoa) bai Federazioa 

Jose Angel Rial (Karate) bai Federazioa 

Jon Camio (Hockey)  Federazioa 

Eukene Saez (Piraguismoa) bai  

Jon Marquet (triatloia) bai Federazioa 

Xabier Sorondo   Ikastetxea (Donostialdea) 

Julen Perales bai Ikastetxea  

Ane Rubio  Ikastetxea 

Patxi Goia bai Ikastetxea 

Fernando Urien bai Ikastetxea 

Alicia Figueroa  Gipuzkoako Kirol Egokituen Federazioa (gonbidatua) 

Eneritz Maioara  Gipuzkoako Kirol Egokituen Federazioa (gonbidatua) 

Goizane Álvarez bai GFA 

Iñaki Iturrioz bai GFA 

Begoña Irazu bai GFA 

GAI-ZERRENDA 
 
1. Eskola kiroleko lehiaketak urtarrilean bertan behera uzteko 
proposamena aztertzea  

 
1. Análisis de la propuesta de suspensión de las 
competiciones de deporte escolar en el mes de enero. 

 

EZTABAIDAK ETA ERABAKIAK 
Kontseiluko lehendakariak, Goizane Álvarez de Irijoa, 
bertaratuak agurtzeko eta, lehenik eta behin, emandako epe 
laburrean emandako erantzuna eta Kontseiluaren bilkura 
honetan parte hartu izana eskertzeko. 
 
 
Deialdiko gai-zerrendako puntu bakarrari dagokionez, 
aurrekariak azaldu dizkie Kontseiluko kideei. 
 
 
Horrela, urtarrilaren 7ko idazkiaren bidez, Osasuneko 
sailburuordeak idazki bat bidali zien foru-aldundiei, burbuila-
talde desberdinetako ikasleak nahastea dakarten eskolaz 
kanpoko jarduera guztiak bertan behera uzteko hartutako 
neurria adieraziz, eta beharrezkotzat joz neurria zabaltzea 
zentro ez hezitzaileetan (udal-kiroldegiak, klub pribatuak, etab.) 
gertatzen diren eskola-kiroletako lehiaketetara. Hori dela eta, 
Eusko Jaurlaritzako Osasun Sailetik urtarrilaren 28 arte eten dira 
eskola-lehiaketak. Entrenamenduei dagokienez, ez dira zertan 

Toma la palabra la Presidenta del Consejo, Dña. Goizane 
Álvarez de Irijoa, para saludar a los y las presentes y 
agradecer, en primer lugar, su respuesta en el corto plazo de 
tiempo otorgado y su participación en esta sesión del 
Consejo. 
 
En relación con el único punto del orden del día que figura en 
la convocatoria, expone los antecedentes a los y las 
miembros del Consejo. 
 
De esta manera informa como mediante escrito del 7 de 
enero, el Viceconsejero de Salud remitió escrito a las 
diputaciones forales haciendo constar la medida adoptada de 
suspender todas las actividades extraescolares que impliquen 
mezclar alumnos/as de distintos “grupos burbuja” y 
entendiendo necesaria la extensión de la medida a las 
competiciones deportivas escolares que se producen en 
centros no educativos (polideportivos municipales, clubes 
privados, etc.), por lo que desde el Departamento de Salud 
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eten behar, eta prebentzio-neurriak zorrotz betetzen direla 
ziurtatu beharko da. 
 
 
 
 
 
Gipuzkoako Foru Aldundiak jarduera fisikoari eustearen aldeko 
eta debekuaren aurkako jarrera izan du, baldin eta indarrean 
dauden protokoloen araberako prebentzio-neurriak hartzen 
badira. Bide horretan ahalegin handia egin du eskola-kiroleko 
eragileei baliabideak eta laguntza sortzeko, jarduera 
konfinamendu-egoeretan ere mantentzeko. 
 
 
 
 
Beste egoera batzuetan, kudeaketa-eredua, osasun-arriskuan 
oinarritua, Eusko Jaurlaritzako organo eskudunaren dekretu 
bidez kudeatu da. Oraingo honetan, Osasun Sailaren eskaeraren 
aurrean, Aldundiak kontsulta bat egin eta eskola-kiroleko 
erakundeei entzun nahi die, erantzun bat eman aurretik. 
 
 
 
Kontseiluari egindako deialdiaz gain, Aldundiak kontsulta bat 
egin du galdetegi baten bidez, eta guztira 313 erantzun jaso 
ditu, udaletako kirol-teknikarietatik, eskola-kiroleko 
koordinatzaileetatik, federazioetatik eta klubetatik. % 77k uste 
du, batez beste, debeku-neurriak oso kaltegarriak direla edo ez 
daudela ados. 
 
 
Nolanahi ere, Aldundiak gai horri buruz pandemian zehar duen 
jarrera ikasleen jarduera fisikoari eta kirol-jarduerari jarraipena 
ematearen alde mantendu da, lehentasun gisa, segurtasun eta 
prebentzio-neurri alternatiboen aukerak agortuz. 
 
 
 
Aldundiaren asmoa agenteen iritzia jasotzea eta Eusko 
Jaurlaritzako Osasun Sailari erantzun bat bidaltzea da. 
 
 
Ondoren, bertaratutakoen artean hitz egiteko txanda ireki da. 
 
 
Rosa Lasagabaster. 
 
Ez da ulertzen eskola-kirola etetea. Lehiaketarik ez dakarten eta 
burbuila-taldeei eusten dieten beste jarduera batzuk antola 
daitezke. Paraleloki garatzen diren kluben jardueretan ez dira 
burbuilak mantentzen. 
 
 
Alex Astigarraga. 
 
Eskoletan ezin da eskola-kirola debekatu eta klubetan 
mantendu, ikasleak bertan nahasten baitira. Zalantza handiak 
dituzte txapelketaren ondorioei buruz, horregatik asteburuko 
lehiaketak bertan behera uztea erabaki dute. 
 
 
Pablo Murias. 
 
Ez datoz bat Eusko Jaurlaritzak egiten dituen proposamenekin. 
Irunen, lehiaketak debekatzeko neurriak ez du eraginik eskola-

del Gobierno Vasco se ha instado a las diputaciones forales a 
suspender temporalmente las competiciones de deporte 
escolar hasta el día 28 de enero, fecha en la que se 
reevaluará la necesidad de continuar con la medida. Respecto 
a los entrenamientos, que no tienen por qué interrumpirse, 
deberá asegurarse el cumplimiento estricto de las medidas 
preventivas. 
 

La Diputación Foral de Gipuzkoa ha venido manteniendo 
una posición favorable al mantenimiento de la actividad 
física y contraria a su prohibición, siempre que se adopten 
medidas preventivas conforme a los protocolos vigentes. 
En ese camino ha hecho un importante esfuerzo para 
generar recursos y asistencia a los agentes del deporte 
escolar para mantener la actividad incluso en situaciones 
de confinamiento.  
 
En otras circunstancias, el modelo de gestión, sustentado 
en el riesgo sanitario, se ha gestionado mediante decreto 
del órgano competente del Gobierno Vasco. En esta 
ocasión, ante la solicitud del Departamento de Salud, la 
Diputación quiere formular una consulta y escuchar a las 
entidades del deporte escolar antes de formular una 
respuesta. 
 
Además de la convocatoria al Consejo, la Diputación ha 
realizado una consulta a través de un cuestionario 
obteniendo un total de 313 respuestas provenientes de 
técnicos deportivos municipales, coordinadores de 
deporte escolar, federaciones y clubes. El 77% considera 
de media que las medidas de prohibición son muy 
perjudiciales o se muestra en desacuerdo. 
 
En todo caso, la línea editorial de la Diputación sobre esta 
cuestión a lo largo de la pandemia se ha mantenido a 
favor de dar continuidad a la actividad física y deportiva 
de los y las escolares como prioridad, agotando las 
alternativas de medidas alternativas de seguridad y 
prevención. 
 
La intención de la Diputación es recoger la opinión de los 
agentes y remitir una respuesta al Departamento de Salud 
del Gobierno Vasco. 
 
A continuación, se abre un turno de intervenciones entre 
los presentes. 
 
Rosa Lasagabaster. 
 
No se entiende la suspensión de deporte escolar. Se 
pueden organizar otras actividades que no supongan 
competición y que mantengan grupos burbuja. En las 
actividades de los clubes que se desarrollan 
paralelamente, no se mantienen las burbujas. 
 
Alex Astigarraga. 
 
No se puede prohibir el deporte escolar en las escuelas y 
mantenerlo en los clubes, donde los alumnos se mezclan. 
Tienen serias dudas sobre las consecuencias si mantienen 
la competición, por eso han decidido suspender las 
competiciones del fin de semana. 
 
Pablo Murias. 
 
No comparten las propuestas que realiza el Gobierno 
Vasco. En Irun la medida de prohibición de las 
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kirolaren garapenean; izan ere, topaketak egiten dira 
lehiaketarik gabe eta asteburuetan ere burbuila-taldeekin. 
Oarsoaldean ere programak aurrera jarraitzen du, ikastetxeetan 
jarduera deszentralizatuak antolatuko dituzte, burbuila taldeei 
eutsiz. 
 
 
Iker Lizarribar. 
 
Neurriak hartu aurretik galdetu beharko litzateke, denbora 
behar dute neurriak hartzeko. Zenbait federaziok, 
ziurgabetasunaren aurrean, jarduerak eteten dituzte. Galdetu 
du ea infantil kategorian, kirolariak federatuko balituzte, horiek 
lehiatu ahal izango liratekeen? Ez du zentzurik, ez dirudi etikoa 
lizentzia federatua ikasleei ordainarazi behar izatea parte hartu 
eta lehiatu ahal izateko. 
 
 
Goizane Álvarez. 
 
Hain zuzen ere, infantil eta kadete kategorietan aurreko 
etapetan ere gertatu da eskolarren eta federatuen arteko 
diskriminazio hori, eta zuzentzeko eskatu da. Egoera hori 
zuzentzeko eskatuko diegu berriro. 
 
Fernando Urien. 
 
Gabonak baino lehen bi jardunaldi bertan behera utzi behar 
izan zituzten, taldeetan ikasle nahikorik ez zegoelako. Nolanahi 
ere, eskola-kirola eteten den azkena izan beharko lukeen 
jarduera da. Lehentasunezkoa izan beharko luke, eta alderantziz 
da, akademiak, aisialdiko jarduerak eta bestelakoak baino lehen 
bertan behera uzten den lehenengo jarduera da. 
 
Hurrengo jardunaldietan ikastetxeek egokitzapenak egingo 
dituzte. Jarduerak ikastetxeetan bertan egingo dira, burbuilak 
mantenduz, kluben laguntzarekin. Ikastetxe txikiek arazoak 
izango dituzte eta ikasleek ezingo dute kirolik egin. 
 
 
Haurrak larunbat goizetan tabernetara joan ahal izatea 
koherentea den galdetu da, eta ez eskola-kirola egitea. 
 
 
Patxi Goia. 
 
Ikastetxeak eskolaz kanpoko jarduera guztietan burbuilak 
mantentzeko eskatzen ari dira Tolosaldean. Duela gutxi 
atletismoko jardunaldi bat bertan behera utzi da hainbat 
ikastetxetako ikasleek joan behar zutelako bertara. 
 
 
Kontraesana da, baina irizpidea da, gero klubetan ikusten dugu 
nola nahasten diren inolako arazorik gabe ikastetxe 
desberdinetako ikasleak eta une batean ere muxukoa erabili 
gabe; ikastetxetan, berriz, etengabeko borrokari eutsi behar 
diogu maskara jar dezaten. 
 
Ezin dira bi bide desberdin planteatu eskola-umearentzat eta 
federatuarentzat, ikasleak berberak dira. Lehenago ere gertatu 
da hori, eta gauza bera gertatzen jarraitzen da. 
 
Antxon Alberdi. 
 
Etengabeko kontraesanak daude, pandemia osoan etengabeko 
borroka izan da. Kirola egitea eta kirola egiteko aukerak 
bultzatu beharko lirateke. Neurri batzuk hezkuntza-esparruan 

competiciones no afecta al desarrollo del deporte escolar, 
que se realiza mediante topaketas sin competición y con 
grupos burbuja también los fines de semana. En 
Oarsoaldea también el programa sigue adelante, van a 
organizar actividades descentralizadas en los colegios, 
manteniendo grupos burbuja. 
 
Iker Lizarribar. 
 
Se debería de preguntar con anterioridad a la adopción de 
medidas, necesitan tiempo para adoptar medidas. Algunas 
federaciones ante la incertidumbre, suspenden las 
actividades. Pregunta si en la categoría infantil, si 
federaran a los deportistas, ¿estos podrían competir? No 
tiene sentido, no parece ético tener que hacer pagar la 
licencia federada a los escolares para que puedan 
participar y competir.  
 
Goizane Álvarez. 
 
En efecto, en las categorías infantil y cadete ya se ha dado 
en etapas anteriores esa discriminación entre escolares y 
federados y se ha solicitado que se corrija. Volveremos a 
insistir para que se corrija esta situación. 
 
Fernando Urien. 
 
Antes de Navidad ya tuvieron que suspender dos jornadas 
por falta de alumnos suficientes en los equipos. En todo 
caso, el deporte escolar es la actividad que debería ser la 
última en ser suspendida. Debería ser prioritario y es al 
revés, es lo primero que se suspende, antes que las 
academias, las actividades de ocio y otras. 
 
En las próximas jornadas los centros escolares realizarán 
adaptaciones. Las actividades se celebrarán en los propios 
centros, manteniendo las burbujas, con apoyo de los 
clubes. Los centros pequeños tendrán problemas y habrá 
escolares que no podrán hacer deporte. 
 
Se cuestiona si es coherente que los niños puedan acudir a 
las tabernas los sábados por la mañana y no al deporte 
escolar. 
 
Patxi Goia. 
 
Los centros escolares están solicitando en Tolosaldea el 
mantenimiento de las burbujas en todas las actividades 
extraescolares. Recientemente se ha suspendido una 
jornada de atletismo a la que debían acudir alumnos de 
distintos centros. 
 
Es un contrasentido, pero es el criterio, luego en los clubes 
vemos como se mezclan sin ningún problema alumnos de 
distintos centros y sin utilizar la mascarilla en momento 
alguno, mientras en el centro escolar debemos sostener la 
pelea continua para que se pongan la mascarilla. 
 
No se puede plantear dos vías diferentes para el escolar y 
el federado, los alumnos son los mismos. Anteriormente 
ya ha sucedido esto y se sigue incurriendo en lo mismo. 
 
Antxon Alberdi. 
 
Hay continuas contradicciones, a lo largo de toda la 
pandemia ha supuesto una pelea continua. Se debería 
buscar impulsar la práctica deportiva, las oportunidades 
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aplikatzen dira, eta beste batzuk kirol-klubetan. Kirol-jarduera 
lehiaketarik gabe mantentzeko hainbat bide daude. Eskola-
kirolak hezkuntza-sisteman duen berariazko pisurik eza ikusten 
da. 
 
 
Pablo Murias. 
 
Gurasoek erabateko desorientazioa dute zabaltzen den 
informazioari buruz. Une honetan guraso batzuek uste dute 
eskola-kirola bertan behera geratu dela. Neurriak eta irizpideak 
ondo komunikatzeko ahalegina eskatu du. 
 
 
Rosa Lasagabaster. 
 
Kiroldegira datozen haurrak ikastetxeetatik datoz burbuilak 
mantenduz, baina kluben bidez edo kiroldegiko beste jarduera 
batzuetara etortzen direnean nahastuta etortzen dira. Ez da 
logikoa. Zergatik batzuk bai eta besteak ez? 
 
 
Antxon Alberdi. 
 
Garrantzitsuena ez da lehiaketa bai/ez, burbuilak mantentzea 
da, hau da, taldeak egonkorrak izatea. 
 
Julen Perales. 
 
Burbuila mota desberdinak daude eszenatoki ezberdinen 
arabera, eta ikasle berak dira. Eskola-kirolean parte hartzea 
asko igo da aurten, eta orain bertan behera uztea oztopoa da. 
 
 
Goizane Alvarez. 
 
Eusko Jaurlaritzako Osasun Sailak lehiaketak bertan behera 
uzteko eskatu du, ikasleak nahasten direla eta burbuilak ez 
direla mantentzen ulertuta. Horrelako egoerarik ez badago, 
jarduerak egin daitezke. 
 
 
Pablo Murias. 
 
Bere zonaldean eskola-kiroleko taldeak burbuila gisa ulertzen 
dituzte. Burbuilaren kontzeptua aldatu egiten da ikastetxe 
bakoitzean. Leku batzuetan gelaz egiten da, beste batzuetan 
zikloka, eta ez dago modu zehatzean hitzartuta. 
 
Fernando Urien. 
 
Ez du ulertzen zergatik jarraibide berriek urtarrilaren 28an 
jakinaraziko direla ezartzen duten; beharrezkoa da aldez 
aurretik jakinaraztea. 
 
Alex Astigarraga. 
 
Ikastetxeek burbuilak mantentzen dituzte, baina klubetan eta 
beste kolektibo batzuetan ez dira mantentzen. 
 
Jon Marquet. 
 
Ados dago orain arte bilkuran adierazi denarekin. 
 
 
Jon Camio berarekin harremanetan jarri dela adierazi du, eta 
honek adierazi diola ez duela bileraren deialdia jaso. 

para hacer deporte. Se aplican unas medidas en el ámbito 
educativo y otras en los clubes deportivos. Existen 
distintas vías para mantener la actividad deportiva sin 
competición. Se observa la falta de peso específico que 
tiene el deporte escolar en el sistema educativo. 
 
Pablo Murias. 
 
Los padres y madres tienen una desorientación total sobre 
la información que se difunde. En estos momentos hay 
padres y madres que piensan que se ha suspendido el 
deporte escolar. Solicita un esfuerzo para comunicar bien 
las medidas y los criterios. 
 
Rosa Lasagabaster. 
 
Los niños y niñas que vienen al polideportivo vienen de los 
colegios manteniendo burbujas, pero cuando vienen a 
través de clubes o a otras actividades del polideportivo 
vienen mezclados. No es lógico. ¿Por qué unos sí y otros 
no? 
 
Antxon Alberdi. 
 
Lo más importante no es competición sí/no, es mantener 
las burbujas, es decir, que los grupos sean estables. 
 
Julen Perales. 
 
Hay distintas clases de burbujas en función de distintos 
escenarios y son los mismos alumnos. La participación en 
deporte escolar ha subido mucho este año y suspender 
ahora es una traba. 
 
Goizane Alvarez. 
 
El Departamento de Salud del Gobierno Vasco solicita 
suspender las competiciones entendiendo que se mezcla 
el alumnado y no se mantienen las burbujas. Si no se dan 
estas circunstancias es posible llevar a cabo las 
actividades. 
 
Pablo Murias. 
 
En su zona entienden los grupos de deporte escolar como 
burbujas en sí mismos. La concepción de burbuja varía en 
cada centro escolar. En unos sitios se hace por aulas, en 
otros por ciclos… no está estipulado de manera concreta. 
 
Fernando Urien. 
 
No entiende por qué las nuevas directrices establecen que 
se comunicarán el día 28 de enero, es necesaria 
antelación. 
 
Alex Astigarraga. 
 
Los centros escolares mantienen las burbujas, pero en 
clubes y otros colectivos no se mantienen. 
 
Jon Marquet. 
 
Está de acuerdo con lo que se ha manifestado hasta ahora 
en la sesión. 
 
Indica que se ha puesto en contacto con él  Jon Camio, y 
que le ha señalado que no ha recibido la convocatoria de 



 

5 

 
 
Gai-zerrendari dagokionez, igeriketa federazioaren kasua aipatu 
du. Lehiaketa garatu dezake igerilarien arteko interakziorik 
gabe, baina lehiaketa debekatzen denez, ez daki zer egin. 
 
 
Araudiaren hurrengo eguneratzeetan, kirol-instalazioetara 
sartzeko osasun-pasaportea eskatzeko neurria kentzea 
proposatu du. Irakurri du osasun-pasaporterik ez izateagatik 
bere kirola egin ezinik geratu den neskato bati buruzko mezu 
elektroniko bat, gorputz-hezkuntza egiteko instalaziora sartu 
bada ere. Anoetan jende asko geratu da kirolik egin ezinik. 
 
 
 
Azkenik, Kontseiluko kideek proposatuta, aho batez erabaki da 
Eusko Jaurlaritzari jakinaraztea Gipuzkoako Eskola Kirolaren 
Lurralde Kontseilua ez dagoela ados eskola-kirolaren inguruan 
orain arte hartutako neurriekin, ezta oraingo honetan 
proposatzen diren neurriekin ere. 
 
 
 
Aztertzeko beste gairik ez dagoenez, 20: 00etan amaitutzat 
eman da bilera, goiburuan adierazitako egunean eta lekuan. 
 

 

la reunión. 
 
En relación con el asunto del orden del día, comenta el 
caso de la federación de natación. Puede desarrollar la 
competición sin interacción entre los y las nadadoras, 
pero al prohibirse la competición, no sabe qué hacer. 
 
En próximas actualizaciones de la normativa propone 
eliminar la medida de solicitar el pasaporte sanitario para 
acceder a las instalaciones deportivas. Lee un email 
recibido sobre una niña que se ha quedado sin poder 
practicar su deporte por no disponer del pasaporte 
sanitario, aunque si ha podido acceder a la instalación 
para realizar Educación Física. En Anoeta mucha gente se 
ha quedado sin poder hacer deporte. 
 
Finalmente, a propuesta de los miembros del Consejo se 
adopta mediante acuerdo por unanimidad trasladar al 
Gobierno Vasco que el Consejo Territorial de Deporte 
Escolar de Gipuzkoa no está de acuerdo con las medidas 
adoptadas hasta el momento en relación con el deporte 
escolar ni con las medidas que se proponen en esta 
ocasión. 
 
Sin otro asunto que tratar, se da por finalizada la sesión a 
las 20,00 horas, en la fecha y lugar señalados en el 
encabezamiento. 
 

 
 
 

 
 

Donostian, 2022ko urtarrilaren 12an 
 
 
 
 
 

Iñaki Iturrioz Rosell 
Kiroletako zerbitzuburua 

 


